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Tekst van betoog aan de raad inzake brief accommodatiebeleid en leefbaarheid kleine kernen.

Ik wil mij kort voorstellen voor diegene die mij nog niet kennen. Mijn naam is Jeroen Rosendahl
woonachtig in Nieuw-Dijk, het mooiste kerkdorp in Gelderland en ik ben sinds augustus 2006
voorzitter van Vereniging Leefbaar Nieuw-Dijk. Onze vereniging is op 12 september 1996 al
opgericht, dus ver voordat het begrip leefbaarheid een hot item werd, was dit begrip al in onze naam
opgenomen.

Ik zit hier namens een aantal dorpsbelangenverenigingen en organisaties binnen de gemeente
Montferland die u op 28 november jl. een brief heeft gestuurd met daarin een aantal kritische noten
over de door de gemeente gebezigde visie op leefbaarheid en het beleid omtrent de accommodaties
binnen elke kern. Het initiatief is in september genomen door de Dorpsraad Kilder, om als
dorpsverenigingen bij elkaar te gaan zitten en te kijken waar we staan en wat de toekomst zal zijn.

In 2015 zijn alle dorpen geconfronteerd met de boodschap vanuit de gemeente, dat er op het gebied
van de diverse panden in het bezit van de gemeente Montferland, er een aantal panden afgestoten
zouden moeten worden om een bezuiniging door te voeren. Het merendeel van de dorpen heeft de
handschoen opgepakt en is, samen met het externe bureau ICS, aan de gang gegaan om een plan te
ontwikkelen. Daarbij zijn hele mooie scenario’s uitgewerkt maar bleven de dorpen worstelen met de
taak die ze toegeschoven kregen om een aantal zaken zelf te gaan regelen. Hetgeen ook voor ons
nieuw is en een extra verantwoording met zich mee brengt. Daarnaast was het niet eenvoudig om
zonder gestelde kaders een plan te formuleren dat realistisch is en naar de toekomst haalbaar,
gezien de krimp, vergrijzing en ontgroening.

De kritiek die we hebben en de problemen waar de dorpen tegen aan lopen zijn de volgende:

 Het ontbreken van een vast omlijnd kader waarbinnen de plannen uitgewerkt moeten worden.
Het laten bestaan van een voorziening op eigen houtje is niet eenvoudig.

 Het ontbreken van de ingrediënten voor een toekomstig plan waarin de volgende elementen zijn
opgenomen:

o Jeugd.
o Senioren / bejaarden.
o Zorg / WMO.
o Sport.
o Verenigingen.



Want vooral het laatste onderwerp is iets waar het bij leefbaarheid in een kleine kern draait.

 We moeten er niet aan denken als we in augustus niet meer met 7 schutterijen op kunnen
trekken naar Didam om op de zondag bij elkaar te komen.

 We moeten er niet aan denken als in februari de carnavalsoptocht met meer dan 200
deelnemende groepen niet meer als mooiste optocht van de regio voorbij het defilé komt.

 We moeten er niet aan denken dat er geen platte karren meer door de dorpen heen komen
met kampioensploegen van de diverse voetbalverenigingen.

 We moeten er niet aan denken als de fanfare niet meer onderdeel uit maakt van de
festiviteiten en;

 We moeten er zeker niet aan denken dat onze jongste jeugd geen elf straten skeelertocht,
sint maarten optocht of jeugd zomerkamp beleefd.

Tot slot weten we dat we de ontwikkelingen niet terug kunnen draaien, scholen verdwijnen, volume
jeugd neemt af, maar we hebben de taak om een aanstal zaken in de kleine kernen in de benen te
houden.

Wat verwachten we van u als raad? De plannen uit de dorpen moeten er binnen afzienbare tijd
liggen. Kijk niet alleen met een financiële bril naar de plannen, maar meer in het kader van behoud
van de waarden en leefbaarheid binnen de kernen. Ga met ons in gesprek en neem ons in de
planvorming mee, ook voor de toekomstige ontwikkelingen.

Wees niet bang om te investeren in leefbaarheid, het betaald zich dubbel en dwars terug.

 Aandacht voor ouderen haalt hen uit het isolement met als gevolg een betere levensverwachting
en lagere zorgkosten, houd ouderen binnen de kernen maar zorg dan ook voor woonruimte met
zorg.

 Zorg voor een goede communicatie, het digitale platform digiDIEK heeft haar waarde als
verbinder binnen het dorp Nieuw-Dijk binnen een tijdsbestek van een jaar meer dan bewezen.

 Denk niet te veel in stenen en gebouwen maar denk in termen van noaberschap, dingen voor
elkaar over hebben, dan komt een waardevolle plek of voorziening er vanzelf.

 Wees niet bang voor procedures van een eenling als je op een ander manier met zorg om zou
willen gaan maar denk in de kansen.



Raad, ga met ons in gesprek, neem de handschoen op, laat de verbeterde economische situatie ook
in de kleine kernen landen en kijk naar de mogelijkheden en niet naar de onmogelijkheden.
Reserveer jaarlijks terugkerende bijdragen ten behoeve van het behoud van de kleine kernen.

Over 50 jaar, als ik ruim 100 ben wil ik in mijn eigen dorp de warmte blijven voelen van een
gemeenschap, deze warmte krijg je niet van tv, niet van internet en niet uit een boek, dat moet je
zelf beleven.

Ik hoop dat jullie die uitnodiging aan nemen en dat we uitgenodigd zullen worden voor de
planvorming voor de komende jaren.

Dank.
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